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In the operation of the Multifunctional Information and Computing Complex (MICC) of the
Meshcheryakov Laboratory of Information Technologies (MLIT) at the Joint Institute for Nuclear
Research (JINR), a large volume of server equipment is utilized, which provides computational
resources to many scientific groups and experiments. Some components of this equipment (primary
hard drives, as well as CPUs and memory modules) are subject to wear and must be replaced in a
timely manner to ensure the uninterrupted operation of the computing complex. For the replacement
of failing equipment, MICC maintains a spare parts warehouse that requires replenishment. This
paper presents a system and tools for collecting, storing, and processing information about hard
disk drives for future predictions of HDD failures and improving spare parts inventory planning.
As an example, a statistical method based on Weibull distribution was used on collected data to
provide basic estimations of HDD failures depending on their working time. The developed solution
is built on freely distributed components and can be used in similar infrastructures. Integration
into the inventory system of the JINR Cloud infrastructure is also planned.

В процессе эксплуатации Многофункционального информационно-вычислительного ком-
плекса (МИВК) Лаборатории информационных технологий им.М. Г.Мещерякова (ЛИТ) Объ-
единенного института ядерных исследований (ОИЯИ) используется значительный объем сер-
верного оборудования, которое обеспечивает вычислительные ресурсы для многих научных
групп и экспериментов. Отдельные компоненты этого оборудования, например, жесткие диски,
подвержены износу и требуют своевременной замены для обеспечения бесперебойной работы
вычислительного комплекса. Для замены выходящего из строя оборудования в МИВК функ-
ционирует склад запасных частей, требующий пополнения. В данной статье представлены си-
стема и инструменты для сбора, хранения и обработки информации о жестких дисках с целью
прогнозирования их отказов и упрощения планирования склада запасных частей. В качестве
примера использован статистический метод, основанный на распределении Вейбулла, который
применен к собранным данным для получения оценок отказов HDD в зависимости от их нара-
ботки. Разработанное решение построено на основе свободно распространяемых компонентов
и может быть использовано в аналогичных инфраструктурах. Также планируется выполнить
интеграцию разрабатываемой системы с системой инвентаризации оборудования облака ОИЯИ.
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